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حكمت 411 

با آن كس كه تو را سخن آموخت 

به درشتی سخن مگو و با كسی 

كه راه نيكو س�خن گفتن به تو 

آموخت، لاف بلاغت مزن. 

مدي�ر س�ينماهاي جش�نواره فيلم فج�ر درب�اره چگونگي 
انتخ�اب و البت�ه ح�ذف برخ�ي از س�ينماها از فهرس�ت 
س�ينماهاي مردم�ي سي و هش�تمين جش�نواره فيلم فجر 
به دليل نداش�تن پاركينگ مناس�ب توضيحات�ي ارائه كرد. 
براي برگزاري اكران هاي مردمي سي و هش��تمین جشنواره فیلم 
فجر، 15س��ینما انتخاب شده اند. از بین س��ینماهاي اعلام شده 
از س��وي دبیرخانه اين دوره از جش��نواره فیلم فجر، 1۰پرديس 
سینمايي و پنج سینما در فهرست سینماهاي مردمي جشنواره به 
چشم مي خورد اما در اين لیست شاهد حذف دو سینماي آستارا 
و شكوفه در قیاس با فهرست میزبانان مردمي جشنواره گذشته و 
افزوده شدن سه سینماي جديد هستیم. محمدرضا فرجي مدير 
سینماهاي جشنواره فیلم فجر در گفت وگو با مهر درباره حذف اين 
دو سینما توضیح داد: ملاك هاي مختلفي براي انتخاب سینماهاي 
جشنواره فیلم فجر وجود دارد كه از آن جمله مي توان به اين اشاره 
كرد كه سینماها بايد از وضعیت پاركینگ مناسب برخوردار باشند، 
البته اين حرف به آن معنا نیست كه سینما حتماً بايد پاركینگ 
داشته باش��د، بلكه لااقل فضاي اطراف س��ینما بايد براي پارك 
ماشین مناسب باشد، اما متأسفانه س��ینما آستارا چنین امكاني 
ندارد و همین مسئله باعث ايجاد مشكل براي مخاطب مي شود. 

وي درباره اينكه چرا سال گذشته آستارا در بین سینماهاي مردمي 
قرار داشت، توضیح داد: يكي از سیاست هاي سازمان سینمايي و 
دفتر جشنواره فیلم فجر اين اس��ت كه براي تشويق سینماداران 
جهت ارتقای سینماهاي خود از نظر كیفي و فني، سینماهايي كه 
به روز شده اند، در جشنواره فیلم فجر حضور داشته باشند، سینما 

آستارا نیز سال گذشته از اين رويكرد تشويقي استفاده كرد، اما در 
اين دوره با وجود پرديس هاي جديدي كه در حال اضافه شدن به 

ناوگان سینمايي كشور هستند، رقابت ها سخت تر شده است. 
فرجي درباره حذف سینما »ش��كوفه« هم توضیح داد: بايد اين 
را بگويم كه اين سینما نیز مش��كل پاركینگ داشت، اين سینما 
در میدان ش��هدا قرار دارد و فضاي داخلي آن مناس��ب برگزاري 

جشنواره فیلم فجر نیست. 
وي درباره پرديس هاي س��ینمايي انتخاب ش��ده براي میزباني 
جشنواره فجر بیان كرد: در حال حاضر چندين پرديس سینمايي 
براي حضور در جشنواره فیلم فجر در حال آماده شدن هستند كه 
افتتاح آنها همزمان با آغاز جشنواره فیلم فجر خواهد بود. از جمله 
اين پرديس ها مي توان به »گالري��ا« در ولنجك و يك پرديس در 
نازي آباد اشاره كرد. سینما »بهمن« هم كه به زودي به سینماهاي 
چند  سالن اضافه مي ش��ود و »صبامال« در چهارراه لشكر نیز در 

تلاش است كه خود را براي حضور در جشنواره آماده كند.

محمدرضا فرجي مدير سينماهاي جشنواره فيلم فجر سي وهشتم مطرح كرد

نداشتن پاركينگ مناسب علت حذف برخي سينماها از جشنواره بود

س�يروس مق�دم كارگ�ردان »پايتخ�ت۶« درب�اره 
فضاي ورزش�ي فص�ل جدي�د و ضبط س�كانس هايي 
از اي�ن س�ريال در حاش�يه برگ�زاري دي�دار دو تي�م 
نس�اجي و پرس�پوليس توضيحات�ي ارائ�ه ك�رد. 
به گزارش مهر، سیروس مقدم كارگردان تلويزيون درباره 
پرداختن به ورزش فوتبال در سري جديد سريال »پايتخت« 
كه اين روزها در ح��ال تصويربرداري اس��ت، بیان كرد: در 
مازندران و به خصوص قائمشهر و اين خطه كه ما در آن كار 
مي كنیم، فوتبال ريشه اي قديمي دارد. وي كه بخش هايي از 
اين سريال را در حاشیه ديدار دو تیم نساجي و پرسپولیس 
ضبط كرد، در گفت وگو ب��ا برنامه تلويزيوني »ش��ب هاي 
فوتبالي« از شبكه ورزش، درباره انتخاب تیم »نساجي« هم 
عنوان كرد: تیم نساجي سال هاست كه شكل گرفته و در تمام 
فراز و نشیب ها خود را حفظ كرده است و الان هم مي بینیم 

تیمي بسیار خوب و گربه سیاه تمام تیم هاست. 
كارگردان »پايتخت« درباره استقبال مردم از اين سريال نیز 
عنوان كرد: باور كنید حسي كه در من و تیمي كه سريال را 
مي سازد وجود دارد، اين است كه فكر مي كنیم جزئي از مردم 
هستیم. فكر مي كنیم همین كه با اين سريال لبخندي روي 
لب مردم مي آيد باري از روي دوش آنها برداشته شده است. 

وي با اشاره به همذات پنداري مردم با اين سريال اظهار كرد: 
مردم چون زندگي هايي معمولي را در اين سريال مي بینند 
احس��اس همدردي و همذات پنداري ب��ا كاراكترهاي آن 

مي كنند و اين سريال را دوست دارند. 
مقدم در پايان درباره نقش نقي معمولي )با بازي محس��ن 
تنابنده( و اينكه با توجه به عكس هايي كه از گريم او منتشر 
شده آيا قرار است او را در نقش يك »سیاستمدار« ببینیم 
هم با خنده گفت: جواب اين سؤال را ديگر نمي توانم بدهم، 
چون قصه بايد پخش شود و بعد مشخص شود كه اين بار او 

چه نقشي دارد!

س�ريال تاريخي »كلاه پهلوي« به كارگردان�ي زنده ياد 
سيدضياءالدين دري از شبكه4 سيما بازپخش مي شود. 
به گزارش »جوان« به نقل از روابط عمومي ش��بكه4 سیما، 
واحد تأمین برنامه ش��بكه4 سیما كه هر ش��ب ساعت 24 
س��ريال ايراني و خارج��ي پخش مي كند، س��ريال 54  يك 
قسمتي »كلاه پهلوي« را در كنداكتور پخش قرار داده است. 
»كلاه پهلوي« پس از »كیف انگلیس��ي«، دومین س��ريال 
تاريخي زنده ياد سید ضیاءالدين دري به شمار مي رود. داستان 
اين سريال با محوريت شخصي به نام »فرخ باستاني« جواني 
ايراني از طبقه فقیر جامعه پی��ش مي رود، او پس از تحصیل 
در مدرس��ه دارالفنون تهران، براي ادامه تحصیل به پاريس 
مي رود. پاريس در روزهاي پس از جنگ جهاني اول شرايط 
سختي دارد. اين وضعیت فشار زيادي به فرخ مي آورد. فرخ 
طي حوادثي با دختري ايراني- فرانسوي به نام بلانش آشنا 

مي شود كه از پدري فرانسوي و مادري ايراني متولد شده  است. 
فرخ طي ماجراهايي با بلانش ازدواج مي كند و موفق مي شود 
سمت منشي گري »حسن تقي زاده« س��فیر وقت ايران در 
پاريس را در فاصله سال هاي 1933 تا 1934 به دست آورد، 
تقي زاده هنگام بازگشت فرخ باستاني به ايران، طي نامه اي 
خطاب به »علي اصغر حكمت« وزير فرهنگ و معارف توصیه 

مي كند از فرخ در دستگاه حكومت استفاده كند و... 
امیرعلي دانايي، نگین محسني، محمدرضا شريفي نیا، مريلا 
زارعي، رضا كیانیان، گوهر خیرانديش، بهاره كیان افشار، امین 
حیايي، داريوش فرهنگ، شقايق فراهاني، ماه چهره خلیلي، 
زنده ياد داود رشیدي و... از جمله بازيگران اين سريال هستند. 
سريال تلويزيوني »كلاه پهلوي« به تهیه كنندگي محمدرضا 
تخت كشیان در 54 قسمت هر شب س��اعت 24 از شبكه4 

سیما پخش و روز بعد ساعت 18 بازپخش مي شود.

كارگردان  مستند »سيل بند« در گفت وگو با »جوان«:

»سيل بند« روايتي مستند از جهاد مهار سيل است

    سيدجواد نوريان
مستند »س�يل بند« محصول گروه مستند روايت فتح كه 
به تازگي آماده پخش ش�ده به روايت ف�داكاري نيروهاي 
جهادي در مهار س�يل ويرانگر ابتداي امسال مي پردازد. 
محمد ديندار نويس��نده و كارگردان مس��تند »سیل بند« در 
گفت وگو با »جوان« درب��اره موضوع اين مس��تند، گفت: در 
س��یل بند مروري بر حوادث سیل و س��یلاب هاي سال 98 در 
استان هاي مختلف از جمله گلستان، لرس��تان و به خصوص 
خوزستان داش��ته ايم و از طريق تصاويري بديع و تكان دهنده 
ابعاد ويرانگر اين سیل و نیز عمق حماسه و فداكاري نیروهاي 
جهادي و نیروهاي مس��لح و همدلي و همیاري مردم قهرمان 

كشور را به نمايش گذاشته ايم. 
ديندار در ادامه  گف��ت: يكي از محورهاي اصلي اين مس��تند 
آسیب شناسي سیل 98 است و سعي كرده ايم در حد زمان فیلم 
به اين مسئله مهم به شكلي جدي بپردازيم و متولیان مربوطه 

را مورد پرسش قرار دهیم، زيرا مردم ما منتظر اين هستند كه 
مسببان يا كساني كه در جريان س��یل 98 قصور يا كوتاهي و 

بي تدبیري كردند معرفي و محاكمه شوند. 
كارگردان س��یل بند با اش��اره به لزوم معرفي مقصران س��یل 
امسال، گفت: برخي از دستگاه ها از جمله دانشگاه تهران و نیز 
بعضي دستگاه هاي نظارتي پیش از اين رسماً موعدي را براي 
اعلام نتايج كارشناس��ي و معرفي مقصران و ك��م كاران اعلام 
كرده بودند، اما با گذشت چند ماه هنوز اين گزارش ها آماده يا 

منتشر نشده است. 
وي اف��زود: اگر دس��تگاه ها و اف��رادي كه وظیفه خ��ود را در 
پیشگیري از س��یل و س��یلاب و كاهش خس��ارات به خوبي 
انج��ام ندادند معرفي و مؤاخذه نش��وند قطعاً ش��اهد حوادث 
مشابه و شديدتري در آينده خواهیم بود، كمااينكه در جريان  
آبگرفتگي هاي اخیر  اهواز و خوزستان نیز شاهد بوديم كه مردم 
خسارات بسیاري ديدند و خواستار برخورد با مديراني هستند 
كه مدام غافلگیر شده اما پیشگیري درستي انجام نمي دهند. 

ديندار در پايان بیان داش��ت: همانطور كه قبلًا اشاره كرده ام 
در ساخت هر مس��تندي تمام تلاشم اين اس��ت كه محتوا و 
ساختار طوري در هم تنیده شوند كه ضمن غناي محتوا، شاهد 
ساختاري شكیل و تاثیرگذار باشیم و در مستند سیل بند نیز به 

اين اصل وفادار بوده ام. 
مستند تلويزيوني »سیل بند« پس از ماه ها تلاش گروه مستند 
روايت فتح و طي مراحل فني آماده پخش شده است و در هفته 

جاري روي آنتن شبكه هاي3 و يك سیما مي رود.

    كتاب

با حضور وزير فرهنگ و رئيس كتابخانه ملي
پنجره سامانه صدور و مجوز چاپ و نشر 

كتاب افتتاح شد
وزي�ر فرهن�گ و ارش�اد اس�لامي 
گف�ت: تفاهمنام�ه »پنجره س�امانه 
ص�دور و مجوز چ�اپ و نش�ر كتاب« 
نقطه ش�روع براي تس�هيل خدمات 
محس�وب می ش�ود كه انتظار داريم 
در روند اج�راي تفاهمنام�ه بندهاي 
ديگ�ر آن ه�م ب�ه ثم�ر بنش�يند. 
س��یدعباس صالحي روز شنبه در آيین 
امضاي تفاهمنامه پنجره سامانه صدور 

و مجوز چاپ و نشر كتاب در انديشگاه كتابخانه ملي ايران، به اهداف اجرايي 
اين تفاهمنامه اشاره كرد و اظهار داشت: لازم است كه تفاهمنامه ها همراه 
با اقدامات اجرايي باش��ند و اين تفاهمنامه امروز ما با سه هدف گیري اصلي 
به امضا مي رس��د. وزير فرهنگ و ارشاد اس��لامي  تبادل و اشتراك داده ها، 
استانداردسازي تولید خدمات مشترك و تس��هیل خدمات براي ذي نفعان 
مشترك را سه هدف اصلي انعقاد اين تفاهمنامه عنوان كرد و افزود: داده ها 
همیشه اهمیت داشته و كانون سرمايه هستند. داده صرفاً اطلاعات افزوده 
نیست بلكه اطلاعات مادر اس��ت. اهمیت داده بیش از گذشته است و اينكه 
اين كانون اصلي سرمايه فرهنگي خود را به اش��تراك گذاريم، معنايش آن 
است كه از آن به بهترين شكل مي توانیم استفاده و آن را از گنج خاكي خارج 

و به گنج متحرك تبديل كنیم.

توضيحات مقدم درباره فضاي فوتبالي »پايتخت۶«

نقي معمولي سياسي مي شود!

شبكه4 سيما »كلاه پهلوي« پخش مي كند

 شعرخواني شاعران انقلاب 
در همايش مردمي ۹دي

به مناس�بت گراميداشت 
حماس�ه مردم�ي ۹دي، 
همايش »حماسه بصيرت« 
ب�ا حض�ور و س�خنراني 
محمدحسين صفارهرندي 
و ش�عرخواني س�ه ت�ن از 
ش�اعران انق�لاب برگ�زار 

مي شود. 
به گزارش فارس، به مناسبت گرامیداشت حماسه مردمي 9دي، 
همايش »حماس��ه بصیرت« با حضور و سخنراني محمدحسین 
صفارهرندي برگزار مي شود. در اين همايش فرهنگي كه از ساعت 
18 امروز در سراي محله س��عادت آباد برگزار مي شود، مصطفي 
محدثي خراساني، رضا اسماعیلي و علي محمد مؤدب به شعرخواني 
مي پردازند. علاقه مندان به حضور در اي��ن همايش مي توانند به 
سراي محله سعادت آباد واقع در بالاتر از میدان شهید طهراني مقدم، 

انتهاي خیابان عبقري، ابتداي بهزاد جنوبي مراجعه كنند. 
.........................................................................................................

 شهريار بحراني باهوش مصنوعي
»آفتاب نيمه شب« را مي سازد

كارگردان فيلم ملك س�ليمان اين روزه�ا فيلمبرداري 
موض�وع  پيرام�ون  را  جدي�دش  س�ينمايي  اث�ر 
دف�اع مقدس ب�ا ه�وش مصنوع�ي ب�ه پي�ش مي برد. 
شهريار بحراني براي اولین بار در سینماي ايران دكوپاژ اولیه 
سكانس هاي پرهزينه فیلم اخیرش را با استفاده از تكنولوژي 

هوش مصنوعي در استوديو مجازي انجام مي دهد. 
اين اقدام براي شبیه سازي، مطالعه از درون، بررسي رنگ و نور، 
زواياي دوربین و زمانبندي دقیق قبل از فیلمبرداري، توس��ط 
دكتر میثم احمدي متخصص هوش مصنوع��ي به عنوان مدير 
پروژه فوق انجام مي گیرد. در اين فرآيند به كمك هوش مصنوعي 
صحنه مورد نظر، بازسازي شده و با استفاده از عینك هاي واقعیت 
مجازي )Virtual Reality يا VR( قابل رؤيت مي شود. تاكنون 
در فیلم هاي دفاع مقدس يا مشابه از جلوه هاي ويژه كامپیوتري و 
میداني بهره گرفته شده است اما بحراني در »آفتاب نیمه شب« 
با توجه به موضوع بكر و خاصي كه به تصوير مي كشد، به منظور 
كاهش هزينه صحنه هاي پیچیده آن و استانداردسازي فیلم از 
واقعیت مجازي بهره مي گیرد. اين موضوع براي نخستین بار در 

صنعت فیلمسازي كشور در حال اجراست. 
.........................................................................................................
مشهد ايستگاه پاياني سريال »سرباز«

تصويرب�رداري س�ريال »س�رباز« ب�ه كارگردان�ي 
ه�ادي مقدم دوس�ت و تهيه كنندگ�ي محمدرض�ا 
ش�فيعي ب�ا گذش�ت 1۹م�اه از ش�روع تصويرب�رداري 
رس�يد.  پاي�ان  ب�ه  مق�دس  مش�هد  ش�هر  در 
به گزارش »جوان« اين س��ريال 5۰ قسمتي كه براي پخش 
از شبكه3 سیما آماده مي شود در ش��هرهاي مختلفي چون 
تهران، لواسان، ساوه، قم، زاهدان، اهواز، خرمشهر، آبادان، زابل، 
قزوين، دماوند، پرند، مشهد و در كشور عراق در شهرهاي كربلا 
و نجف تصويربرداري شده و ادامه مراحل فني آن اعم از تدوين، 
توسط خشايار موحديان و س��عید سیاح، صداگذاري توسط 
امین شريفي و ساخت موسیقي توسط مسعود سخاوت دوست، 
ادامه خواهد داشت. »سرباز« كه محصول مشترك گروه فیلم 
و سريال شبكه3 سیما و س��تاد كل نیروهاي مسلح )قرارگاه 
مهارت آموزي( است، جلوه هاي ويژه سنگیني دارد و همچنین 

ضبط نريشن آن نیز به زودي آغاز خواهد شد. 
.........................................................................................................

 تأكيد معاون رسانه ملي
بر همكاري با جشنواره »عمار« 

 مع�اون ام�ور اس�تان هاي رس�انه مل�ي در چهارمي�ن 
نشس�ت ش�وراي عال�ي بيست وس�ومين جش�نواره 
تولي�دات مراكز اس�تان  ها ب�ر هم�كاري با جش�نواره 
عم�ار و اس�تفاده از تولي�دات مردم�ي تأكي�د ك�رد. 
به گزارش»جوان« علي دارابي با اش��اره به ضرورت حمايت 
از اس��تعدادهاي فرهنگي و هنري جوان در سراس��ر كشور 
گفت: يكي از وظايف اصلي رس��انه ملي شناسايي و حمايت 
از استعدادهاي جوان در سراس��ر كشور است و در اين زمینه 
معاونت امور استان هاي رسانه ملي آماده همكاري با جشنواره 
عمار است. وي ادامه داد: بخشي از خلاق ترين هنرمندان ما 
در استان ها ساكن هستند كه در جش��نواره عمار نیز حضور 
دارند، از اين رو با توجه به اينكه يكي از اصلي ترين رسالت ها و 
وظايف شبكه هاي استاني صدا و سیما شناسايي استعدادهاي 
جوان در استان هاست، با ايجاد زمینه هاي همكاري مي توان 
به اين ظرفیت فزاينده توجه ويژه اي داشت. دكتر دارابي يكي 
از بزرگ ترين سیاست هاي رسانه ملي را تمركززدايي و تحقق 
عدالت رسانه اي برشمرد و تصريح كرد: يكي از موارد تحقق اين 

امر همكاري نزديك بین جشنواره هاي كشوري است.

مصطفي محمدي     ديده بان

    محمدصادق عابديني
سينماي كودك از نظر اقتصادي بسيار نحيف 
اما به لحاظ اهميت س�ينمايي اس�تراتژيك 
اس�ت ك�ه نق�ش مؤث�ري در ش�كل گيري 
ش�خصيت اجتماعي كودكان دارد. اهميت 
فرهنگي س�ينماي كودك باعث شده حتي 
اكران يك يا چند اثر بي كيفيت، س�طحي يا 
مبتذل در س�ينماي كودك كاملًا به چش�م 
بياي�د. »ج�وان« در گفت وگ�و ب�ا »حبيب 
ايل بيگي« قائم مقام بنياد س�ينمايي فارابي 
ك�ه طرح هاي گس�ترده اي ب�راي حمايت از 
س�ينماي ك�ودك در دس�ت اج�را دارد، 
ب�ه آسيب شناس�ي س�ينماي ك�ودك و به 
خصوص حض�ور آثار ضعيف و آس�يب زايي 
چون »تورن�ادو« در اكران پرداخته اس�ت. 
 چ�را در س�ينماها ش�اهد اك�ران 
فيلم ه�اي ضعي�ف و البت�ه مبتذلي 
به ن�ام فيلم ك�ودك هس�تيم، مثلًا 
در »تورن�ادو« بازخوان�ي تران�ه 
لس آنجلس�ي با محتواي بزرگس�ال 

براي رده سني كودك وجود دارد؟!
ابتدا اي��ن نكت��ه را بگوي��م كه م��ن مي توانم 
پاس��خگوي فیلم هايي باش��م كه فارابي از آنها 
حماي��ت كرده، نه هم��ه فیلم هايي ك��ه اكران 
مي شوند. در اين زمینه بهتر است نظر شوراي 

پروانه نمايش را جويا شويد. 
ولي فارابي مسئول برگزاري جشنواره 
فيلم كودك است و »تورنادو« هم در 
اين جش�نواره حضور داشته! پس به 

نوعي با هم مرتبط مي شويد!
در جشنواره حضور داشت، بله اما بحث جشنواره 
با بحث اكران عمومي تفاوت هايي دارد. يكي از 
دلايل انتقاد كارگردان محت��رم فیلم از فارابي 
هم همین ب��ود كه اين فیلم بايد در جش��نواره 
جايزه بگیرد اما به هر حال نتوانست نظر هیئت 
داوران را جلب كند. م��ا در فارابي از فیلم هايي 
كه معیارهايي نظیر توجه ب��ه خانواده، احترام 
به بزرگ تر، مش��اركت اجتماعي و كلًا مباحث 
آموزش��ي و فانتزي مربوط به كودك و نوجوان 
را داشته باش��د حمايت مي كنیم اما متأسفانه 
»تورنادو« ويژگي هاي مدنظر ما براي حمايت 

و سرمايه گذاري را نداشت. 
به حمايت فارابي از فيلم هاي سينماي 
ك�ودك اش�اره كردي�د، سياس�ت 
حمايتي شما چيست و چه پروژه هايي 

از حمايت فارابي برخوردار شدند؟

از حدود دو سال پیش يعني خرداد سال 96 كه 
همزمان ش��د با ورود من به فارابي و استعفاي 
اعضاي ش��وراي راهبردي سینماي كودك كه 
در خارج از فارابي بودن��د، بنیاد تصمیم گرفت 
سینماي كودك را س��اماندهي كند، چون اين 
گونه س��ینمايي متأس��فانه متولي مش��خصی 
نداشت. ش��وراي فیلمنامه س��ینماي كودك 
در فارابي با حضور كارشناس��ان تاسیس شد و 
شروع به خواندن فیلمنامه هاي رسیده كردند. 
سیاس��ت ما در حمايت از فیلم هاي كودك در 
ابتدا اين است كه فیلم »براي كودك« باشد نه 
»درباره كودك« يا اينكه فیلم نبايد صرفاً براي 
حضور در جشنواره ها ساخته شده باشد. فیلمي 
كه دي��دن آن براي بچه ها خوب نب��ود اصلًا در 
فهرست حمايتي ما قرار نمي گرفت. مورد ديگر 
اين است كه خانواده در فیلم بايد مهم جلوه داده 
شود. سال گذشته ما با همكاري كانون پرورش 
فكري، فیلم هاي »ضربه فني« و »دوچ« را تولید 
كرديم. از »پاس��تاريوني« كه فیل��م خوبي بود 
حمايت حداقلي در حد خريد رايت تلويزيوني را 
انجام داديم. امسال »قطار آن شب« را كه چند 
جايزه در جشنواره كودك گرفت تولید كرديم. 

از فیلم »تپلي و من« حمايت كرديم.
چه فيلم هايي قرار اس�ت با حمايت 

فارابي توليد شوند؟
فیلم »مهران« به كارگرداني رقیه توكلي كه در 
حوزه دفاع مقدس و مرتبط با نوجوانان اس��ت 
و درباره يك خانواده از ش��هر مهران اس��ت كه 
در جنگ به يزد مي روند در حال تولید اس��ت. 
قرار است از فیلم »لیپار« به كارگرداني حسین 
ريگي كه در سیس��تان و بلوچس��تان ساخته 
مي ش��ود، حمايت كنیم. از فیلمنامه »كتیبه« 
س��هیل موفق و همچنین فیلم جدي��د فرزاد 
اژدري كه درباره پیش��رفت علوم است حمايت 
خواهد شد. فیلم جديد خانم مرضیه برومند با 
نام »سرزمین بود و نبود«، فیلم بیژن میرباقري 
به نام »هف��ت قانون خردمن��دي«، فیلم نادره 

تركماني به نام »حس��ن كچل«، فیلمي از علي 
ژكان با موض��وع دفاع مقدس، فیلم هاي ش��اه 
ماهي، اقیانوس پش��ت پنجره، 9سالگي، فیلم 
جديد مهدي جعفري سازنده 23نفر با نام يدو 
كه اين فیلم نیز در حوزه دفاع مقدس و نوجوانان 
اس��ت و حتي فیلم محمدحسین لطیفي به نام 
»سبز و س��فید قرمز« كه در حال مذاكره براي 
حمايت هستیم، از جمله فعالیت هاي حمايتي 

ما محسوب مي شود.
 خب يك�ي از نقد هاي ما اين اس�ت 
كه چرا فيلمي مانن�د »تورنادو« بايد 
ساخته و اكران شود، آن وقت شما از 

آن حمايت هم كرده ايد؟!
اينك��ه چ�را اين فیلم ه�ا س��اخت�ه مي ش���ود 
س�ؤالي است كه بايد ش�وراي پروانه ساخت به 

آن پاسخ دهد. 
 از شما اين سؤال را به عنوان كسي كه 
مسئوليت نظارت و ارزشيابي سينما 

را بر عهده داشته، مي پرسم!
مي دانید كه بس��یاري از فیلم ه��اي اكران در 
هر ژانر و گون��ه اي در بخ��ش خصوصي تولید 
مي شوند. بخش خصوصي هم كه در اين معادله 
فقط برايش سود مهم است و به آن فكر مي كند. 
در نقطه مقاب��ل و براي برطرف س��اختن اين 
نقیصه ما در فارابي به دنبال حمايت از سینماي 
كودك هس��تیم، ام��ا فارابي همه كاره��ا را به 
تنهايي نمي تواند انجام دهد. چرا از حوزه هنري 
سؤال نمي كنید؟ از آنها بپرسید وظیفه شان در 
حمايت از س��ینماي كودك چیست و چه كار 
كرده اند؟! حوزه هنري كه الان فقط نشس��ت 
برگزار و از ديگران انتقاد مي كند، بیايد بگويد 
چرا بع��د از »21 روز بعد« ديگ��ر فیلم كودك 

نساخته است؟!
 نمونه هاي موفقي هم هست كه خارج 
از اين حوزه هنري و كانون س�اخته 
شده، مثل »منطقه پرواز ممنوع« كه 

كار عمار است!
بله، ما از اينكه بچه هاي عمار فیلم خوب »منطقه 
پرواز ممنوع« را ساخته اند كه هم موضوع خوبي 
دارد و هم خوب فروخته است، حمايت كرده ايم 
ولي چرا ديگران نمي آيند و از سینماي كودك 

حمايت نمي كنند؟
 به نظرم اگر آنها هم ب�ه وظيفه خود 
عمل كنند ديگر شاهد ساخت و اكران 
فيلم هايي نبوديم كه ترانه لاله زاري 
و لس آنجلسي را به اسم فيلم كودك 

پخش كنند!
متأسفانه مشكل عمده سینماي ما اين است كه 
فیلم هايي در حال حاضر مي فروشند كه چنین 
ترانه ها و اتفاقاتي در آنهاس��ت. متأسفانه وقتي 
بهترين فیلمس��از هاي ما هم وقت��ي مي بینند 
كه اين فیلم ها با اس��تقبال روبه رو مي شوند، به 
سمت آنها سوق پیدا مي كنند، اين خطر بزرگي 
براي س��ینماي ماس��ت. بايد مراقب باشیم كه 
چنی��ن فیلم هايي حداقل به عن��وان فیلم هاي 
بااهمیت مطرح نش��وند. وقتي فیلمس��از فیلم 
خوبي مي سازد اما در گیش��ه آن طور كه لازم 
اس��ت به آن اهمیت داده نمي شود، سرخورده 
مي شود. جريان اكران در سینماي ما برخلاف 
جريان تولید است و فیلم هاي خوبي كه ساخته 

مي شوند در گیشه موفق نمي شوند.

در گفت و گوي »جوان« با قائم مقام بنياد سينمايي فارابي مطرح شد 

فارابي از »تورنادو« حمايت نكرده است!

در فاراب��ي از فيلم هاي��ي كه 
معيارهايي نظي��ر توجه به 
خانواده و مباحث آموزشي 
مربوط به ك��ودك و نوجوان 
داشته باشد حمايت مي كنيم


